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Otázka k ústnímu zodpovězení s rozpravou O-000077/2016 

Komisi 
článek 128 jednacího řádu 

Esteban González Pons, Monika Hohlmeier, Roberta Metsola, Brice Hortefeux, Agustín Díaz de 

Mera García Consuegra, Axel Voss, Anna Maria Corazza Bildt 
za skupinu PPE 

Předmět: Interoperabilita informačních systémů a propojení všech databází EU za účelem boje 
proti závažné trestné činnosti a terorismu 

Na základě vyšetřování útoků, které se odehrály dne 13. listopadu 2015 v Paříži a 22. března 2016 
v Bruselu, se zjistilo, že jedním z hlavních problémů v souvislosti s účinným a udržitelným bojem proti 
terorismu a organizovanému zločinu je zajištění účinnější a prospěšnější výměny informací mezi 
donucovacími orgány členských států, mezi těmito orgány a agenturami EU a mezi agenturami EU 
navzájem. Přesto, že vedle sebe existuje současně řada databází EU, zdá se, že nedostatečná 
interoperabilita systémů, existence konkurenčních kanálů a překážky bránící plné dostupnosti těchto 
databází narušují výměnu zásadních informací, na jejichž základě se mohlo předejít útokům nebo 
mohli být vypátráni teroristé, kteří jsou v současnosti na útěku. 

Má-li být vyřešen tento problém, je třeba zajistit plnou interoperabilitu informačních systémů, včetně 
systémů SIS II, VIS, EURODAC, Prüm, ECRIS a iArms, a rovněž systematické propojení těchto 
databází a jejich dostupnost pro všechny policejní orgány, donucovací orgány, zpravodajské služby, 
soudní orgány a příslušné agentury EU (Europol, Frontex a Eurojust). 

1. Mohla by Komise s ohledem na své sdělení Evropskému parlamentu a Radě nazvané „Silnější 
a inteligentnější informační systémy pro hranice a bezpečnost“ uvést, jaká neprodlená opatření 
přijme, aby zajistila interoperabilitu stávajících informačních systémů, a zda uvažuje o předložení 
legislativního návrhu k zajištění plného vzájemného propojení těchto databází a jejich 
dostupnosti?   

2. Vzhledem k tomu, že ve výše uvedeném sdělení Komise oznámila, že zřídí odbornou skupinu pro 
informační systémy a interoperabilitu na úrovni vyššího managementu, do níž budou zapojeny 
agentury EU, vnitrostátní odborníci a příslušné zainteresované instituce, mohla by uvést, jakým 
způsobem bude Parlament informován o závěrech této odborné skupiny?  

3. Vzhledem k tomu, že Komise navíc v roce 2013 představila studii o výměně údajů z policejních 
databází (Evropský informační systém policejních záznamů (EPRIS)1 / automatizace procesu 
výměny údajů (projekt ADEP)), mohla by objasnit, zda hodlá tento projekt dále rozvíjet? 

Předložení: 3.5.2016 
Postoupení: 5.5.2016 
Platné do: 12.5.2016 

                                                      
1  Evropský informační systém policejních záznamů (EPRIS) by donucovacím orgánům členských států 

umožnil vyhledávat přímo ve vnitrostátních databázích s cílem zjistit, zda existují záznamy o konkrétních 
osobách, zároveň by však neposkytoval přístup k informacím obsaženým v těchto záznamech. 


